
V Hrádku nad Nisou by během jarních měsíců měla začít 
druhá etapa rekonstrukce poslední části Liberecké ulice. Stav-
baři budou pracovat pod železničním přejezdem, v úseku od 
křižovatky silnic Sokolská a Liberecká směrem do centra, až 
ke křižovatce Liberecké ulice a Gen. Svobody. Hotovo by mělo 
být v září letošního roku. Celkové projektové náklady jsou té-
měř 21,8 mil. Kč. V současné době jsou připravené podklady 
pro vyhlášení výběrového řízení na zhotovitele. 
 
„Rekonstrukce silnice III/2716 od železničního přejezdu po ulici Školní 
je jednou z těch větších investičních akcí našeho města roku 2024, 
které se aktuálně připravují,“ popisuje starosta Josef Horinka. „V tomto 
případě i díky tomu, že město na základě své žádosti zí s kalo dotaci 

ze Státního fondu dopravní infrastruktury (SFDI) na nové chodníky  
v rámci bezpečného pohybu chodců ve výši 6,7 mil. Kč. A další pří-
spěvek město získá od Libereckého kraje, který je vlastníkem křižo-
vatky pod železničním přejezdem, směr ulice Okružní, která je také 
předmětem této stavební zakázky.“ Město má v plánu ještě požádat 
o dotaci do Fondu malých projektů Turów. Součástí rozpočtu jsou  
vegetační úpravy za zhruba 813 000 Kč. „Maximálně můžeme získat 
80 % ze způsobilých výdajů,“ dodává Jana Davidová z Odboru dotací, 
rozvoje města a kultury. 

Rekonstrukce horní části Liberecké ulice, tedy první etapa, začala  
v roce 2019 rekonstrukcí plynovodu. V následujícím roce navázali další 
správci inženýrských sítí rekonstrukcemi kanalizačních sítí, vodovodu, 
elektrických i komunikačních kabelů.                    Pokračování na straně 4 

Rekonstrukce Liberecké ulice začne na jaře

 
Park v Legionářské ulici 
Mezi sídlištěm Pod Tratí a Legionářskou ulicí 
vznikne park. Počítá se i s výstavbou 
dětského hřiště a parkovacích míst.
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Rozhovor: Aurelie Roubalová 
Ocenění starosty na Společenském večeru 
získala Aurelie Roubalová. Každý týden  
u Hasičské louky pořádá Farmářské trhy.
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Zápis do 1. tříd ZŠ 
Budoucí prvňáčky čeká v pátek 12. dubna 
zápis do základních škol. Každá jej pořádá 
samostatně od 14 do 16:30 hodin.
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Informace z radnice 
Usnesení rady města 
4. schůze rady města 
Rada na svém 4. jednání, konaném dne 14. února 2024, mimo jiné: 
— schválila žádost o dotaci na projekt „Energetické společenství města 

Hrádek nad Nisou“, a to v rámci výzvy Ministerstva životního pro-
středí (zakládání energetických společenství), financované z Národ-
ního plánu obnovy, při celkových nákladech projektu 2 020 700 Kč 
vč. DPH, dotaci ve výši 1 500 000 Kč a vlastním podílu ze strany 
města ve výši 520 700 Kč vč. DPH, 

— schválila poskytnutí dotace z rozpočtu města žadateli SH ČMS – Sbor 
dobrovolných hasičů Hrádek nad Nisou ve výši 5 000 Kč na „Úhradu 
nákladů spojených s pořádáním Hasičské zábavy dne 13. 1. 2024“, 

— schválila poskytnutí dotace z rozpočtu města žadateli, paní Š. S. ve 
výši 15 000 Kč na účel „Reprezentace na ME v Guimaraes POR ve 
skocích na trampolíně slečny A. S.“, 

— vzala na vědomí podanou nabídku firmy Energy Benefit Centre na 
komplexní zajištění služeb spojených s podáním žádosti o dotaci  
z IROP, na projekt „Rekonstrukce a přístavba odborných prostor pro 
polytechnické vzdělávání DDM Drak v Hrádku n. Nisou“ a schválila 
zadání této zakázky za celkovou cenu 459 800 Kč vč. DPH, kdy část 
nabídky a) je za cenu 96 800 Kč vč. DPH, část b) za cenu 60 500 Kč 
vč. DPH, část c) za cenu 302 500 Kč vč. DPH, přičemž část c) bude 
uhrazena po doporučení řídícího výboru k podpoře (přiznání dotace) 
a po jednoznačném stanovisku investora, že projekt bude dle této 
dotace realizován, 

— vzala na vědomí cenovou nabídku na zpracování projektové doku-
mentace ve stupni DPS – rekonstrukce ZŠ Lidická – oprava vnitřních 
prostor celé školy a schválila přidělení zakázky na základě provede-
ného průzkumu trhu za 306 226,80 Kč vč. DPH, 

— schválila vítězné pořadí uchazečů v souladu s hodnocením hodnotící 
komise pro realizaci veřejné zakázky „Revitalizace areálu BEKON – 
Demoliční práce“ a schvaluje vítězného uchazeče (dodavatele), 
resp. schvaluje nejvhodnější nabídku uchazeče č. 8: Tost, s. r. o., za 
celkovou cenu 28 579 483,24 Kč vč. DPH dle podané nabídky, 

— schválila částečnou uzavírku komunikace Oldřichovská u p. p. č. 1738  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

v k. ú. Hrádek n. N. – stavba Domov seniorů v době od 19. 2. 2024 
do 15. 03. 2024 a uložila žadateli vždy po skončení prací v 18 hodin 
každého dne uvést komunikaci do původního stavu (odstranění DZ, 
úklid nečistot), 

— schválila užití pozemků a komunikací ve vlastnictví města dle předlo -
ženého situačního zákresu tratě závodu Malevil Cup 2024 a schválila 
uzavření Dohody o zvláštním užívání veřejného prostranství za úče-
lem pořádání 25. mezinárodního cyklomarathonu horských kol dne 
1. června 2024, 

— schválila uzavření Dohody o zvláštním užívání veřejného prostran-
ství dle předloženého návrhu mezi Městem Hrádek nad Nisou  
a společností NISAMARATHON za účelem pořádání 24. ročníku  
vodácko-běžeckého drsňáckého závodu NISAMARATHON, v termí -
nu dne 1. června 2024, 

— schválila návrh Výroční zprávy Města Hrádek nad Nisou za rok 2023 
o činnosti povinného subjektu v oblasti poskytování informací, zpra-
cované v souladu s § 18 zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném pří-
stupu k informacím (ve znění pozdějších předpisů). 

 
5. schůze rady města 
Rada na svém 5. jednání, konaném dne 21. února 2024, mimo jiné: 
— schválila smlouvu o financování revitalizace nádrže Dolní Sedlo,  

Hrádek nad Nisou z Fondu malých projektů Turów, v celkové výši 
výdajů 205 612,58 Eur (4 957 319,30 Kč), výši dotace 99 993,00 Eur 
(2 410 831,23 Kč) a spolufinancování ze strany Města Hrádek nad 
Nisou ve výši 105 619,60 Eur (2 546 488,07 Kč), při kurzu 1 Euro = 
24,11 Kč, 

— schválila uzavřít Příkazní smlouvu na přípravu a organizační zajištění 
celého průběhu výběrového řízení pro veřejnou zakázku malého roz-
sahu „Revitalizace vodní nádrže Dolní Sedlo“, včetně nákladů s tím 
spojených v celkové výši 65 340 Kč vč. DPH mezi Městem Hrádek 
nad Nisou a Compet Consult, s. r. o.,  

— schválila vypsání veřejné zakázky pro výběr zhotovitele s názvem 
„Zvýšení bezpečnosti ul. Liberecká (pod přejezdem), Hrádek nad 
Nisou a předložený návrh znění podmínek zadávací dokumentace, 
výzvy pro podání nabídek zpracované osobou externě, zajišťující  
organizaci zadávacího řízení na veřejnou zakázku firmou RUNICON 
consulting, s. r. o., 

— schválila vypsání veřejné zakázky pro výběr zhotovitele s názvem 
„Zvýšení bezpečnosti ul. Liberecká (pod přejezdem), Hrádek n. Nisou, 

— schválila vypsání veřejné zakázky pro výběr zhotovitele s názvem 
„Zvýšení bezpečnosti ul. Liberecká (pod přejezdem), Hrádek nad 
Nisou – vegetační úpravy“ jako veřejnou zakázku malého rozsahu, 

— schválila vypsání veřejné zakázky pro výběr zhotovitele s názvem 
„Hrádek nad Nisou, Václavice – vodovod – TDS a BOZP“, 

— schválila dodatek č. 6 ke smlouvě o dílo na akci pod názvem „Sta-
vební úpravy MŠ Liberecká č. p. 607 v Hrádku nad Nisou“ ze dne 
14. 09. 2023 uzavřené mezi Městem Hrádek nad Nisou a společností: 
Sdružení Stavby MH – EMH stavební, zastoupené správcem sdru-
žení společností Stavby MH, s. r. o., kdy předmětem dodatku je  
specifikace nepředvídatelných víceprací a celková cena díla bude  
navýšena o výslednou cenu víceprací o 2 425 253,04 Kč bez DPH  
a rovněž dojde na základě navýšení objemu prací k prodloužení  
termínu realizace na výsledný termín 14. 7. 2024. 

 
 

Ze zasedání zastupitelstva města 

2. zasedání zastupitelstva města 
Zastupitelé města na svém 2. zasedání, konaném 21. února 2024, mimo jiné: 
— vzali na vědomí předloženou územní studii pro plochu ZIB-Z119 v Do-

níně. Plánuje se tam výstavba 24 rodinných domů ve čtyřech blocích. 
Za lokalitou vznikne protipovodňový val, jako ochrana před přívalo-
vými dešti. Součástí nové lokality bude i veřejné prostranství, kde může 
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být např. dětské hřiště nebo podobná občanská vybavenost, 
— schválili změnu rozpočtu 2024 č. 1, kdy má vyrovnaný rozpočet Města 

Hrádek nad Nisou 2024 po změně č. 1 ve výši 53 622 543,58 Kč,  
stanoven celkový objem příjmů částkou 394 981 233,58 Kč, celkový ob-
jem výdajů částkou 412 207 479,58 Kč a salda ve výši 17 226 246 Kč ve 
třídě financování, 

— schválili a vydali Obecně závaznou vyhlášku Města Hrádek nad Nisou 
o stanovení výjimečných případů, kdy doba nočního klidu je vyme-
zena dobou kratší nebo při nichž nemusí být doba nočního klidu  
dodržována pouze pro rok 2024,   

— po projednání a s doporučením Správní rady Fondu Václavic a Uhelné 
(dále jen FRVU), a v souladu s platnou legislativou 1) vzali na vědo -
mí: zápis z jednání FRVU ze dne 12. února 2024 a stav finančních  

prostředků na účtu FRVU ke dni 31. ledna 2024 ve výši 4 278 132,33 Kč,  
2) schválili „Rozpočet FRVU pro rok 2024“ a Program podpory FRVU 
pro rok 2024, 

— schválili rozpočet „Dotačního programu rozvoje města Hrádek nad  
Nisou pro rok 2024“ a „Dotační program rozvoje města Hrádek nad 
Nisou pro rok 2024“.

Vážení občané, zveme Vás na 

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA HRÁDEK NAD NISOU  

středa 27. března od 17 hodin, multifunkční sál Brány Trojzemí.

V Hrádku nad Nisou v ulici Grabštejnská a na sídlišti Liberecká  
začala rekonstrukce popraskané kanalizace a zkorodovaného vo-
dovodu. Litinové potrubí z roku 1972 stavbaři vymění za plastové. 
Výkopové práce tam začaly v únoru a potrvají do 30. června 2025. 
Investorem stavby za téměř 19,3 mil. Kč bez DPH je SVS, a. s. Vodá -
renská společnost bude práce koordinovat s Městem Hrádek nad 
Nisou. To zajistí následnou opravu komunikace.  
 
„V ulici Grabštejnská a na sídlišti Liberecká se výměna týká kanalizač-
ních stok v celkové délce 580 metrů a vodovodu na trase dlouhé  
necelých 340 metrů,“ popisuje Mario Böhme za SVS. „Potrubí je  
zastaralé, poruchové a zkorodované.“   

Práce začaly tento týden výkopy kolem kanalizační šachty u železniční 
trati nedaleko chráněného přejezdu v Liberecké ulici. Původní šachtu 
nahradí nová. Zajímavostí je způsob opravy vedení kanalizace, která do 
šachty ústí. Sanovat se bude pomocí tzv. bezvýkopové technologie,  

zatažením bezešvého rukávce z tkané skelné rohože sycené polyeste-
rovou pryskyřicí a vytvrzením pomocí UV záření. V ostatních úsecích 
se rekonstrukce bez výkopů neobejde. Součástí stavby bude i pře-
pojení všech stávajících kanalizačních přípojek z přilehlých nemovi-
tostí, stávajících uličních vpustí a dešťových svodů. 
„Vodovodní řady se po dobu rekonstrukce odstaví. Zásobování okol-
ních nemovitostí pitnou vodou zajistíme provizorním povrchovým  
vodovodem neboli suchovodem,“ upřesňuje Böhme. Obyvatelé by 
žádnou změnu zaznamenat neměli. Všichni dotčení dostali k dispozici 
informační leták s podrobnostmi. 

Město Hrádek nad Nisou po dokončení prací SVS zrekonstruuje na 
náklady společnosti dotčené komunikace. „Aktuálně se připravuje 
projekt,“ dodává starosta Josef Horinka. Obyvatelé musí v místě také 
počítat se změnou dopravního značení. V parkovacích zálivech je zákaz 
zastavení a na část sídlištní komunikace je zákaz vjezdu, část je po 
dobu stavby obousměrná.               Eva Malá, Roman Sedláček

Obyvatelé sídliště Liberecká a v Grabštejnské 
ulici budou mít novou kanalizaci a vodovod
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Dokončení ze strany 1 
Liberecká ulice je součástí krajské silnice třetí třídy, proto se na její ob-
nově podílel Liberecký kraj. Práce na první etapě skončily v roce 2021. 
Předloni Libereckou ulici od železničního přejezdu směrem k náměstí 
začali rekonstruovat správci inženýrských sítí. Severočeská vodárenská 
společnost tam zrekonstruovala zastaralý, zkorodovaný vodovod  
z roku 1900 a narušenou, popraskanou kanalizaci. Společnost GasNet 
tam opravila plynovod. 

 
Druhá etapa rekonstrukce části Liberecké ulice začne na jaře. 

Opraví se 208 metrů vozovky a podkladových vrstev. Podle celostát-
ního sčítání z roku 2016 po silnici za 24 hodin projede v průměru  
3 058 automobilů. V pracovní dny mezi 7:30 a 8:30 v dotčeném úseku 
Liberecké ulice po chodnících projde cca 128 lidí, především děti do 
školky a školy, pracující do zaměstnání nebo lidé, kteří chtějí nakoupit 
v nedalekém hypermarketu Albert. Proto se stejně jako výše nad že-
lezničním přejezdem počítá s rekonstrukcí obou chodníků, a výsad-
bou zeleně. „Vysadí se tam sakury, které na jaře růžově kvetou, a také  
půdokryvné rostliny,“ popisuje Nikola Vondráčková z Odboru investic 
a správy majetku. „Pravostranný chodník se zrekonstruuje od křižo-
vatky až po ulici Generála Svobody, za přechod přes ulici Sokolskou. 
Vznikne tam parkovací stání z kamenných kostek, stejně jako je to na 
„horní“ Liberecké ulici. Zmodernizuje se i 17 lamp veřejného osvět-
lení,“ dodává starosta. Stávající levostranná zastávka autobusu se 
zruší. Na pravé straně se pro autobusovou zastávku upraví a vydláždí 

záliv. Nástupiště bude dlouhé 12 metrů. Na záliv autobusové zastávky 
bude navazovat 62 metrů dlouhý, podélný parkovací pruh o šířce  
2,5 metru. Parkovací pruh bude v místech sjezdů k přilehlým domům 
přerušený vodorovným dopravním značením. Zrekonstruuje se cel-
kem sedm přechodů pro chodce. Počítá se i se stavebními úpravami 
napojení ulic Školní, Smetanova, Nádražní a Sokolská. Veškerá ome-
zení budou vyznačená dopravním značením.  

 
Rekonstrukce kolejiště a nádraží v Hrádku nad Nisou 
Po ukončení opravy části Liberecké ulice by letos na podzim měla s in-
vestiční akcí začít také Správa železnic. Státní podnik má v plánu  
kompletně zrekonstruovat stanice v Chrastavě a v Hrádku nad Nisou. 
Součástí bude i modernizace technologického zařízení trati v úseku  
z Liberce až po polskou hranici.  

Správa železnic očekává zejména zkrácení staničních provozních  
intervalů, zajištění bezpečnosti a spolehlivosti železnice a zvýšení 
komfortu pro cestující. „Hlavním přínosem stavby bude úspora času 
při křižování vlaků, výrazné zlepšení nevyhovujícího stavu trati i stanic  
a zvýšení kultury cestování,“ uvedl generální ředitel Správy železnic 
Jiří Svoboda. V současné době jsou připravené veškeré podklady pro 
výběrové řízení na zhotovitele. Vypsání soutěže a vlastní realizace se 
budou odvíjet od rozpočtových možností pro následující období. 

Komplexní projekt řešené oblasti zpracovala pro Správu železnic 
společnost AFRY CZ. Rekonstrukce obou stanic zahrnuje především  
vybudování nových nástupišť a podchodů s výtahy i výstavbu přístu-
pových komunikací. Budou plně bezbariérové, nádraží i jejich okolí 
projdou celkovou kultivací. Architektonický návrh celý prostor sjedno-
cuje a zjednodušuje. „Základním motivem bylo navázání na historické 
nádražní budovy a na okolní prostředí a přírodu. Rekonstrukci výprav -
ní budovy, zastřešení nástupišť i úpravy zázemí jsme navrhli s důra-
zem na komfort, v duchu moderních designových trendů a v návaz-
nosti na původní historický odkaz,“ sdělil v době zpracování projektu 
hlavní architekt AFRY CZ Dominik Pleva. Jedná se o oblast Jizerských 
a Lužických hor, kde má v architektuře tradici dřevo. Z něj bylo i pů-
vodní zastřešení. „Tento tradiční, a navíc obnovitelný materiál proto 
v maximální míře vracíme, ale v moderním a atraktivním pojetí. Dřevo 
reagu je i na okolní přírodu, kterou elegantně doplňuje,“ doplnil Pleva.  

V Hrádku nad Nisou se počítá s komplexní obnovou historického 
objektu. Původní vzhled se zachová, vnitřní zázemí se zmodernizuje, 
včetně vzniku prostorné čekárny a komerčních prostor. V Chrastavě 
dojde k částečné rekonstrukci interiérů výpravní budovy. 

 Eva Malá 
Dušan Gavenda za Správu železnic

Rekonstrukce Liberecké ulice začne na jaře
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Hrádek nad Nisou plánuje ze zchátralé hasičské nádrže na Dolním 
Sedle vybudovat biotop s vodní plochou a odpočinkovými zónami 
pro místní obyvatele. Na projekt „Revitalizace nádrže Dolní Sedlo, 
Hrádek nad Nisou“ bude město čerpat dotaci z Fondu malých pro-
jektů Turów. Předpokládaná celková hodnota projektu by měla být 
4,9 mil. Kč. Počítá se téměř s 2,5milionovou účastí města. 
 
„Požární nádrž na Dolním Sedle už je ve velmi špatném stavu,“ popisuje 
Jana Davidová z Odboru dotací, rozvoje města a kultury s tím, že z ní 
voda prosakuje do okolí. „V září loňského roku jsme podali do Fondu 
Turów žádost o dotaci. Můžeme získat maximálně 100 000 euro,“  
dodává Davidová. Město Hrádek chce letos vyhlásit výběrové řízení 
na dodavatele stavby a začít s revitalizací. Dokončení prací se před-
pokládá nejpozději do konce roku 2026.  

Biotop vyřeší zejména současný špatný stav vodní nádrže. Náhon 
je poškozený vlivem dlouhodobého vlivu vodní eroze a neodborným  
zásahem člověka. Jsou tam trubky, ze kterých teče voda do volného  
terénu. „Celé to okolí nádrže je velmi neutěšené. Dno rybníka je za-
nesené letitými nánosy bahna, které se budou muset odtěžit,“ říká 
Jana Davidová. 

Levostranný přítok Lužické Nisy na Dolním Sedle projde kompletní 
revitalizací. Vysoutěžená firma nádrž odbahní a také pokácí tři vzrostlé 
stromy. Místo nich se vysází stromy nové. „Podle projektu v nejhlubší 

části rybníka budou dvě mola s dřevěnou terasovou plochou,“ upřes-
ňuje Jana Davidová. Jedná se o hlavní zásah do stávající nádrže, kdy 
se zhruba jedna její třetina změní tak, že vznikne oddělená mělčina  
s hloubku do 65 cm. Od zbytku nádrže ji oddělí gabionová zídka. Na 
mělčinu se vysází vodní a bahenní rostliny, rozmístí kameny a také 
pařezy, ve kterých se budou moct poschovávat drobní živočichové. 
Návštěvníci nově vzniklého biotopu tam budou mít k dispozici také 
lávku se zábradlím. Veškeré navržené úpravy budou působit přiro-
zeně a v souladu se stávajícími zachovanými stavbami. Jedná se  
o kombinaci žulových bloků, kamenů, dřevěných terasových prken 
(lávky, mola) a zinkové konstrukce (gabio nová síť, zábradlí, mola 
nebo stavidlo). 

Biotop na Dolním Sedle bude sloužit jako přirozené prostředí pro 
drobné vodní živočichy a rostliny. Tím se zvýší ekologická stabilita  
a biodiverzita území. Prostředí nádrže nebude sloužit pouze jako  
odpočinkové místo pro místní obyvatele, ale také hasičům. Ti budou 
rybník nadále využívat jako vodní zdroj pro hašení případných požárů 
v okolí.          Eva Malá

Ze staré hasičské nádrže se stane biotop 

Vyhláška o době nočního klidu se změnila
Výjimečné případy, kdy doba nočního klidu je vymezena dobou 
kratší nebo při nichž nemusí být doba nočního klidu dodržována. 

 
Město Hrádek nad Nisou má nově dvě obecně závazné vyhlášky 
(OZV). Stanovují výjimečné případy, při kterých je doba nočního klidu 
vymezená dobou kratší, než stanoví zákon. Na doporučení Odboru 
veřejné správy, dozoru a kontroly MVČR jsou nově stanovené výji-
mečné případy, při kterých je doba nočního klidu vymezená dobou 
kratší, než stanoví zákon, ve dvou variantách. 

Jedna stálá OZV města Hrádek nad Nisou o stanovení výjimečných 
případů, kdy doba nočního klidu je vymezená dobou kratší nebo při 
kterých nemusí být doba nočního klidu dodržována, číslo právního 
předpisu 3/2023. Ta obsahuje každoročně se opakující akce, které 
jsme dokázali určit názvem, počtem nocí (zpravidla jednodenní,  
víkendové) a zařadit je do příslušného měsíce v roce. Tato OZV byla 
vydána dne 25. října 2023 a účinnosti nabyla 16. listopadu 2023.  

Obsahuje výčet tradičních akcí, jako jsou např.: Muzejní noc a Noc 
kostelů, Hrádecké rockové léto, Hrádecká sešlost, Hrádecké slavnosti, 
Bartolomějská pouť a Dožínky. 

Druhá OZV se bude vydávat každoročně (jejím obsahem je i se-
bezrušovací ustanovení) a bude vždy obsahovat konkrétní data akcí, 
až bude jisté, jestli a kdy se tyto budou konat. Tato OZV města Hrádek 
nad Nisou o stanovení výjimečných případů, kdy doba nočního klidu 
je vymezena dobou kratší pouze pro rok 2024, číslo právního před-
pisu 1/2024, byla vydána dne 21. února 2024, účinnosti nabude dne 
12. března 2024 a bude zrušena k 2. říjnu 2024. V letošním roce obsa-
huje např. tyto akce: Pojízdné kino bratří Čadíků, Závěrečné ukončení 
fotbalové sezóny FK SLOVAN Hrádek nad Nisou 1910, z. s., nebo GOL-
DIES FESTIVAL. Obě tyto obecně závazné vyhlášky naleznete na webu 
města. 

Zdroj: Jana Nevečeřalová, 
Odbor dotací, rozvoje města a kultury
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Hrádek nad Nisou plánuje proměnit zanedbané prostranství mezi 
sídlištěm Pod Tratí a Legionářskou ulicí v park. Upravit chce také 
plochu před sokolovnou a svah pod sídlištěm, který je v součas-
nosti téměř nepřístupný. Revitalizace celého prostranství vyjde na 
více než 33 mil. Kč. Město by mohlo získat dotaci z IROPu v rámci 
výzvy Ministerstva pro místní rozvoj ve výši 23,2 mil. Kč.  

 
„Žádost o dotaci jsme podali v druhé polovině ledna,“ zmiňuje Jana 
Davidová z Odboru dotací, rozvoje města a kultury. „Výběrové řízení 
na zhotovitele vyhlásíme až poté, co dotaci obdržíme. Samotná revi-
talizace by pak mohla začít začátkem stavební sezóny v příštím roce, 
podle počasí, dodává.“ Nový park by lidem měl začít sloužit nejpoz-
ději v roce 2026. 

Prudký svah mezi sídlištěm a ulicí Legionářskou je v současné době 
zarostlý nálety, např. invazivní křídlatkou. Místo lidé často využívají 
pro odkládání komunálního odpadu. Obtížná je proto nejen údržba 
zeleně, ale také pohyb pěších. Hlavní průchozí trasa a chodníky u so-
kolovny nejsou bezbariérové. Vzrostlé stromy jsou ve většině případů 
nebezpečné nebo na hranici životnosti.  

Revitalizací prostranství vznikne bezbariérové propojení ulice  
Legionářské, Sadové a Pod Tratí (prostor stávajícího automobilového 
obratiště). „Změnou uspořádání parkoviště pod sokolovnou se na stej-
nou plochu vejde dvojnásobné množství aut,” vysvětluje starosta  
Josef Horinka s tím, že tam celkem zaparkuje 32 řidičů. Majitelé elek-
tromobilů budou mít k dispozici vyhrazená parkovací místa s elektro-
nabíječkou. Sklon svahu se upraví jeho dosypáním. „Sídliště s ulicí se 
propojí nejen bezbariérově, ale i schodištěm. Počítá se samozřejmě  
s novou výsadbou 40 ks stromů, více než 360 ks keřů a vybudováním 

dětského hřiště před sokolovnou,” dodává starosta. U sokolovny  
mezi parkovištěm a opěrnou zdí a chodníkem pokvete luční kvítí na  
tzv. květné louce. Ústřední částí parku bude tůň o rozloze 77 m2  
v místě, kde kdysi protékal městský náhon. Napájet ji bude relativně 
vydatný pramen čisté vody, který tam vyvěrá. V pravé části parku, kde 
se plánuje výstavba mateřské školy, bude stát opěrná stěna z gabionů. 
Daná lokalita tak místním obyvatelům a návštěvníkům nabídne mož-
nost odpočinku v příjemném prostředí biologicky rozmanitého parku, 
to vše nedaleko centra města. 

 
Vodní park  
Zároveň se v Hrádku připravuje vybudování náplavky na pravém 
břehu Nisy pod Dělnickým domem. „Vadí mi, že máme jméno řeky 
přímo v názvu, ale její vody městem jen protečou,“ řekl při představo -
vání projektu veřejnosti starosta Josef Horinka. „To ještě umocnila 
úprava koryta řeky po povodních v roce 2010, kdy se břehy staly na-
prosto sterilními. Proto mě napadlo vytvořit nějaký prostor, který 
umožní lidem si do vody sáhnout, vstoupit do řeky nebo si k ní sed-
nout,“ vysvětlil starosta. 

První vizualizace, jak by mohla náplavka vypadat, byla uveřejněná 
v roce 2020. „Projekt už je připravený, máme územní i stavební po-
volení,“ upřesňuje vedoucí Odboru dotací, rozvoje města a kultury 
Jana Matušková. „Celkem by měla náplavka stát 19,7 mil. Kč. Postavit 
bychom chtěli i sociální zařízení na Hasičské louce. Novostavba vyjde 
na zhruba 7,8 mil. Kč,“ dodává Matušková. Toalety budou určené náv-
štěvníkům náplavky v sezóně, tedy od března do listopadu při pořá-
daní veřejných, kulturních a sportovních akcích pořádaných městem 
Hrádek nad Nisou. 

Na pravém břehu Nisy pod Dělnickým domem má podle projektu 
vzniknout vedlejší rameno řeky v délce asi 150 metrů a proměnlivé 
šířce okolo tří metrů. Terénní úpravy řeku zpřístupní lidem. Betonové 
a kamenné prvky vytvoří nízké opěrné zídky a cesty. Náplavka se roz-
dělí na několik různorodých částí. Vznikne tam přírodní amfiteátr pro 
posezení, s pláckem pro dětské hry, divoká řeka s biotopem a vodními 
rostlinami. Rameno řeky bude v několika místech doplněné kameny 
nebo obdélníkovými šlapáky, po kterých se bude možné dostat su-
chou nohou na vzniklý ostrov. ČEZ má upravit trafostanici a nadzemní 
vedení elektřiny je už přeložené do země. Počítá se i s novou výsad-
bou keřů a stromů.         Eva Malá

Mezi sídlištěm Pod Tratí a Legionářskou ulicí 
vznikne park
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Vydává Město Hrádek nad Nisou



Po zimní přestávce opět začaly Farmářské 
trhy u Hasičské louky
V polovině února se k Hasičské louce v Hrádku nad Nisou opět na-
stěhovali řemeslní prodejci. Stánky na Farmářském trhu budou stát 
každý týden v úterý, od 7 do 13 hodin. A to až do Vánoc. 

 
A na co se můžou návštěvníci trhu těšit? „Největší důraz klademe na 
kvalitní suroviny a výrobky z nich,“ říká organizátorka Farmářských 
trhů u Hasičské louky Aurelie Roubalová. „To je opravdu alfa a omega. 
Zákazníci jdou na trh proto, aby si koupili výrobky, které v obchodě 
běžně nenajdou. Navíc my bydlíme u hranic, doslova za rohem máme 
Německo a Polsko. Každý si tak může dovolit dojet si nakoupit levné 
jídlo tam. I proto si na trh nemůžeme vzít kohokoli.“ Na prvních trzích 
v tomto roce si zákazníci mohli pořídit výběr z čerstvého masa, kvalit-
ních uzenin, oblíbené tyrolské dobroty, jako klobásky, sýry a další spe-
ciality, ovocné mošty a výběrová vína z jižní Moravy, marmelády  
a pesta nebo hořčice. A pak také různé druhy medů, pečivo, kvalitní 
kávu a další. 

 
„Je to začátek. Zatím není úplně ideální počasí, ale věřím, že s postu-
pem času budeme Hrádečákům nabízet více a více laskomin a také 
rukodělných výrobků,“ dodává organizátorka trhů. Postupně by se  
s blížícím jarem měly přidat například kozí farmy. „Budeme tady mít 
také zeleninu z Polabí, to ale nejdříve musí být vyšší teploty. Pravi-
delně jezdí výrobce Sychrových trubiček. Má v plánu přijet během 
března.“ Hlavní podle Aurelie Roubalové vždy zůstane jídlo. Ruko-
dělné výrobky vždy budou takovým příjemným doplňkem. „Každé 
Farmářské trhy máme v úmyslu přivézt jednoho nebo dva řemesl-
níky.“ Můžou to být výrobci šál, čepic, různých kabelek, oblečení 
nebo například kovář, košíkář nebo výrobce dřevěných hraček a po-
můcek do kuchyně.  

Zapojit se můžou během roku i místní a nosit své přebytky ze  
zahrádky. „Každý, kdo vypěstuje o tři mrkve navíc nebo mu slepice 
snesou hodně vajec, může je nabídnout k prodeji. Aktuálně tam bývá 
vyhlášený čerstvě upečený medovník od místní šikovné paní Káti,“ 
popisuje Aurelie Roubalová s tím, že vymyslela systém sdíleného stolu. 
Na ten se všechny výpěstky nebo výrobky položí. Výhodou je, že  
u nich nikdo nemusí stát. U každého produktu je kasička. „Mile  
překvapilo, že v těch kasičkách nikdy nebylo míň peněz, spíše více,“ 
dodává Aurelie Roubalová. 

Farmářské trhy začínají velmi brzy. Stánky se otevírají už v 7 hodin. 
„Zejména na Facebooku se objevují dotazy, proč začínáme v tak  

časnou hodinu. Že pracující nemají možnost si nakoupit. Důvodem 
je důraz na čerstvost výrobků,“ upozorňuje Roubalová s tím, že se 
prodává hlavně maso, pečivo a zelenina. „Navíc nás stihnou i školáci, 
kteří se mohou stavit pro svačinu, anebo pracující lidé vracející se  
z noční směny. Trh končí po poledni z toho důvodu, že Hrádek nad 
Nisou je malé město a návštěvnost v odpoledních hodinách je téměř 
nulová“, dodává. 

Organizátorka Farmářských trhů má velké plány do budoucna.  
Několikrát v roce je chce otevřít i v sobotu. Spojené budou s burzou, 
která má trochu odlišná pravidla. „Co kdo vymete ze skříní, garáží 
nebo stodoly, může přinést, rozložit na plachtu nebo si přivézt stolek, 
určit si cenu každé položky a prodávat.“ Oblíbené na takových bur-
zách je například různé nářadí, knížky, oblečení, boty nebo starožit-
nosti. 

Eva Malá 
 

 

CO FARMÁŘSKÝ TRH NABÍZÍ: 
 

Aurelie Roubalová – Stánek ze sna 
Aurelie Roubalová nabízí ovocné mošty a výběrová vína z jižní Moravy. 
U stánku je možné si vybrat od těch nejobyčejnějších moravských 
zemských, pozdní sběry, výběry z hroznů, výběry z bobulí, ledové, 
slámové i další. „Zákazníci si rádi nechávají doporučit podle svých 
preferencí. Já jim pak už umím nabídnout,“ říká Aurelie Roubalová. 
Mimo to je vína možné ochutnat a na výběr jsou i teplé nápoje. V na-
bídce je višňové víno s rumem a klasický svařák nebo pět druhů 
moštů, např. teď v zimě i horké jablko s černým bezem, skořicí a hře-
bíčkem. 
 
Antonín Pustějovský – Tyrolské speciality 
Adam Pustějovský jezdí z Liberce do Hrádku nad Nisou s tyrolskými 
specialitami. Spojuje farmáře a producenty v Tyrolsku, od kterých ode-
bírá jejich místní výrobky. Primárně nabízí různé sýry, od zrajících po 
měkké, klobásy, špeky a ostatní speciality z rakouského regionu. „Ku-
pující mají nejraději to, co si běžně v obchodě nekoupí,“ říká Antonín 
Pustějovský. Oblíbené jsou podle něj například zvěřinové klobásy. 
Kamzičí a kančí je výraznější, jelení jemnější bez přidaného pepře. 

 
Další prodejce postupně představíme v příštích číslech HRÁDECKA.
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Zápis dětí k povinné školní docházce (do 1. ročníku) pro 
školní rok 2024/2025 pořádá každá škola samostatně  
v pátek 12. dubna 2024 od 14:00 do 16:30 hodin.  

 
Základní škola Lidická  
Kapacita školy je 375 žáků. Pro školní rok 2024/2025 může škola při-
jmout 60 žáků do prvních a šestých tříd.  
Kritéria:  
— dítě s trvalým bydlištěm zákonného zástupce ve spádové oblasti 

školy, 
— dítě po dovršení šesti let věku, 
— kapacita školy. 
 
Doplňková kritéria:  
— sourozenec dítěte v ZŠ Lidická,  
— bydliště v Hrádku nad Nisou, které není trvalé. 

 
Pro školní rok 2024/2025 se předpokládá otevření dvou prvních tříd. 
Po letech vytváření česko-německých tříd jsme v loňském roce změnili 
přístup. Chceme dvě třídy bez jakéhokoliv výběru žáků. Do třídy 1. A, 
nebo 1. B budou děti zařazené podle abecedy, ale samozřejmě při-
hlédneme k požadavkům rodičů. Následně se domluvíme s rodiči  
a žáky obou tříd, kteří mají o česko-německou spolupráci zájem. Česko-
německá setkání plánujeme zhruba jednou měsíčně. Na tato setkání 
půjdou žáci z obou tříd, kteří se k česko-německé spolupráci přihlásí. 

Zápis proběhne tradičně hravou formou. Děti a rodiče na jednotli-
vých stanovištích uvítají třídní učitelky budoucích prvňáčků. Dále  
k dispozici bude výchovná poradkyně Mgr. Marcela Jarešová a další 
pracovníci školy, se kterými můžete projednat odklad školní docházky 
nebo zapojení do přípravného kurzu na první třídu Škola před školou. 
Přítomná bude i koordinátorka česko-německé spolupráce na 1. stupni 
Mgr. Jana Večerníková. 

Pro usnadnění průběhu zápisu nabízíme vyplnění elektronické při-
hlášky ještě před termínem 12. dubna 2024. Odkaz na elektronický for-
mulář bude umístěný na stránkách školy v záložce Zápis do první třídy. 
Pokud vyplníte elektronickou přihlášku před zápisem, nebudeme Vás 
zdržovat vyplňováním formulářů a částečně i vyřešíme případný prob-
lém s onemocněním dítěte nebo karanténou v termínu zápisu. 

 
ZŠ Lidická nabízí:  
— kvalitní pedagogický sbor, 
— pravidelnou bezplatnou logopedickou péči, adaptační kurz pro 

předškoláky ŠKOLA PŘED ŠKOLOU za účasti speciálního pedagoga 

a budoucích třídních učitelek prvních tříd, 
— školní družinu (od 6:30 do 17:00), 
— rozmanité kroužky (sborový zpěv, robotiku, sportovní kroužky, hru 

na hudební nástroj, badatelské kluby, výtvarné činnosti a ruční 
práce, konverzace v cizím jazyce apod.), 

— polytechnické vzdělávání – moderní školní dílny, 3D tisk, robotika 
a programování, 

— dotované školní mléko a ovoce do škol, 
— elektronickou komunikaci prostřednictvím Elektronické žákovské 

knížky, 
— bezpečné a podnětné školní prostředí. 

Zdroj: ZŠ Lidická 
 

Základní škola T. G. Masaryka 
Kapacita ZŠ T.G.M. je 350 žáků. Pro školní rok 2024/2025 škola pro 
prvňáky zřejmě otevře jednu třídu. Doporučená kapacita je 25 dětí. 
S sebou je nutné mít rodný list dítěte a občanský průkaz zákonného 
zástupce. Pokud Vám výše uvedený čas nevyhovuje, kontaktujte nás. 
Kritéria pro zápis: 
— trvalé bydliště zákonného zástupce ve spádové oblasti školy, 
— věk dítěte (dovršení šesti let věku). 

 
Elektronická přihláška: 
Pro usnadnění průběhu zápisu nabídneme vyplnění elektronické při-
hlášky ještě před termínem 12. dubna 2024. Odkaz na elektronický 
formulář bude umístěný na stránkách školy. Na základě Vaší vyplněné 
elektronické přihlášky Vám bude vygenerovaná žádost o přijetí, kterou 
ve škole vytiskneme a bude ji stačit při zápisu podepsat. Obdobně  
v případě, pokud budete žádat o odklad školní docházky. Není tedy 
třeba nosit vytištěnou žádost do školy. 
https://aplikace.dmsoftware.cz/SOL/PublicWeb/ZS_a_ZUS_TGM/KW
E015_Prihlaska.aspx?ID=3368 

 
V případě dalších dotazů se na nás neváhejte obrátit na:  
info@skolahradek.cz, tel. 732 288 752, 482 317 980 

Zdroj: ZŠ T. G. Masaryka 

 
Základní škola Loučná 
Kapacita ZŠ a MŠ Loučná je 66 žáků. Pro školní rok 2024/2025 budou 
zapsány do 1. ročníku děti, které dosáhnou šestého roku věku do  
31. 8. 2024 a děti s odkladem školní docházky. Stanovený počet žáků 
přijímaných do první třídy základní školy činí šest žáků, do základní 
školy speciální můžou být přijati dva žáci. 
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Potřebné dokumenty: 
— vytištěná a podepsaná žádost o přijetí k základnímu vzdělávání, 
— rodný list dítěte, v případě cizinců kopie dokladu o dlouhodobém 

nebo trvalém pobytu v ČR a na jaké adrese, 
— doporučení poradenského zařízení (PPP nebo SPC) k zařazení do 

školy zřízené pro žáky podle §16 odst. 9 ŠZ. 

 
Dokumenty potřebné k odkladu povinné školní docházky: 
— vytištěná a podepsaná žádost o odklad povinné školní docházky, 
— občanský průkaz zákonného zástupce, 
— rodný list dítěte, doporučení poradenského zařízení (PPP nebo 

SPC) k odkladu školní docházky, 
— doporučení lékaře nebo klinického psychologa k odkladu školní 

docházky. 
 

Průběh zápisu do 1. třídy: 
— zákonný zástupce předá vytištěnou a podepsanou žádost o přijetí 

k základnímu vzdělávání a doloží všechny výše uvedené doku-
menty ve škole, 

— zákonný zástupce s dítětem odchází do třídy, kde paní učitelka for-
mou přátelského pohovoru provede dítě připravenými aktivitami, 
které zaberou přibližně 20 minut. Zároveň bude mít zákonný zá-
stupce možnost pohovořit s pedagogem, 

— po zapsání do seznamu, vyplnění přihlášky a splnění hravých 
úkolů mohou rodiče s dětmi odcházet, 

— zákonní zástupci budou informováni prostřednictvím přiděleného 
registračního čísla o přijetí nebo o odkladu povinné školní do-
cházky do 15 dnů na webových stránkách a vyvěšením na hlavním 
vchodu do budovy školy. 
Rozhodnutí o přijetí se zákonným zástupcům nezasílá, bude pře-

dáno na prvních třídních schůzkách. Rozhodnutí ředitele o odkladu 
povinné školní docházky se nezasílá a bude připravené k vyzvednutí 
v kanceláři školy. O přijetí či nepřijetí dítěte k základnímu vzdělávání 
rozhoduje ředitel školy podle zveřejněných kritérií. Na základě zákona 
č. 500/2004 Sb. Správní řád, § 36 odst. 3 mají účastníci obecně právo 
vyjádřit se před vydáním rozhodnutí ve věci k podkladům rozhodnutí. 

 
V případě dalších dotazů se na nás neváhejte obrátit na:  

     zsmsloucna@zsmsloucna.cz, tel.: 728 853 209 
Zdroj: ZŠ Loučná 

 
Základní škola Donín 
ZŠ Donín má kapacitu 120 žáků. Pro školní rok 2024/2025 škola pro 
prvňáky otevře jednu třídu. Doporučená kapacita je kolem 20 dětí.  
S sebou je nutné mít rodný list dítěte a občanský průkaz zákonného 

zástupce. U ředitelny si vyzvedněte pořadové číslo a lísteček s přibliž -
ným časem zápisu Vašeho dítěte. 

 
ZŠ Donín nabízí: 
— škola rodinného typu, ve třídách je menší počet dětí (kolem dva-

ceti), proto můžeme zajistit kvalitní výuku a individuální přístup, 
— náš pedagogický sbor je plně aprobovaný, 
— moderní vybavení, nový nábytek, množství kvalitních výukových 

pomůcek, 
— jídelna a družina jsou přímo ve škole, družina pro děti od 1. do  

5. třídy (s předností přijetí mladších dětí), velký výběr zájmových 
kroužků, vlastní hřiště a sportoviště, 

— zaměřujeme se na kvalitní výuku, zdravý životní styl a ekologii,  
— výuka 1.–5. ročníku probíhá podle Školního vzdělávacího pro-

gramu “Škola plná eS”, 
— matematiku vyučujeme podle hesla pana profesora M. Hejného 

“Aby matematika nestrašila”, 
— povinná výuka anglického jazyka začíná již od 1. třídy,  
— ve čtvrtém a pátém ročníku vyučujeme “novou” informatiku, 
— děti mohou v každé třídě pracovat na tabletech,  
— respektujeme specifické poruchy učení a chování a jejich nápravu 

konzultujeme s Pedagogicko-psychologickou poradnou v Liberci 
a dalšími organizacemi, 

— věnujeme se prevenci a ochraně dětí před šikanou, drogami, kou-
řením, alkoholem.  

Zdroj: ZŠ Donín
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Aurelie Roubalová přišla v loňském roce s nevšedním nápadem. 
V Hrádku nad Nisou lidem chyběly Farmářské trhy, a proto se  
rozhodla je sama zorganizovat. Poprvé prodejce potravin a ře-
meslné výrobce z různých koutů Libereckého kraje i Česka pozvala  
20. června. Od té doby své stánky u Hasičské louky staví pravidelně. 
Za organizaci Farmářských trhů získala na letošním Společenském 
večeru cenu starosty. Ocenění starosta Josef Horinka uděluje každý 
rok za práci pro město, tedy za výjimečné činy nebo aktivity, které 
přinesly prospěch městu a jeho občanům v různých oblastech života. 

 
Aurelie Roubalová je ženou mnoha tváří. Rodačka z České Lípy a vy-
učená pánská krejčová je spisovatelkou, divadelní herečkou, trhovkyní 
a také organizátorkou Farmářských trhů. „Nápad pořádat trhy bylo 
vlastně přirozené,“ popisuje počátky svého podnikání Aurelie Rouba-
lová. „Šlo to velmi jednoduše, protože v tom byla energie, že je to 
chtěné,“ dodává. 
 
Když se vrátím úplně na začátek. Původně jste se měla vě-
novat šití. Vytvořila jste třeba nějaký pánský oblek? 
Já jsem nikdy nešila. Do učení na pánskou krejčovou jsem šla proto, 
že jsem neměla jinou možnost. Pocházím z protirežimní rodiny, kdy 
otec emigroval a lepší vzdělání mi bylo tedy odepřené. Škola mě ne-
bavila a ani jsem nikdy nepočítala s tím, že bych zůstala v oboru. 

 
Jak jste se dostala k prodeji na trzích? 
Pomáhala jsem svému kamarádovi rozjet vinotéku. Ale ta práce ráz 
naráz skončila. Jednou v 5 hodin ráno mě vzbudil sen. Zdálo se mi, 
že mám plné auto moštů, kasírku a že jezdím a mošty prodávám. 
Vzbudil mě strach, že jsem zapomněla udělat objednávku. Už jsem 
pak nemohla usnout, a jen jak to bylo možné, vytočila jsem kontakt 
na Moravě a mošty objednala. V té době jsem měla u sebe asi  
4 000 korun. Všechny jsem je utratila a jela na svou první burzu a vše 
vyprodala. A tak to všechno začalo. Proto se můj stánek jmenuje  
Stánek ze sna. 

 
Od té doby objíždíte trhy? 
Vlastně ano. Nejdříve jsem na trh jezdila se dvěma truhlářskými ko-
zami, na které jsem položila prkno a vytvořila pult. Stánek jsem si po-
řídila až mnohem později. 

 
A v té době dozrál nápad, že byste Farmářské trhy pořádala 
i v Hrádku nad Nisou? 
To až po pár letech, když se na Facebooku rozpoutala vášnivá diskuze 

místních obyvatel, že tu farmářský trh chybí. Než tento trh vůbec 
vzniknul, oslovila jsem jednoho úspěšného správce trhu a zeptala se 
ho, jestli by na mém místě do toho šel. Chtěl vědět, kolik lidí tu žije,  
a když jsem mu řekla, že necelých osm tisíc, odpověděl mi, že by to 
nedělal. Že bude určený k zániku hned od počátku. 

 
Přeci jen jste se ale do toho pustila… 
Už dávno, kdykoli jsem se vracela z práce, jezdila jsem kolem Hasičské 
louky. A pokaždé mne napadlo, že ten plácek k pořádání podobných 
komorních akcí úplně vybízí. Je to malebné místo, které není limito-
vané. Dají se tam postavit stánky na sto způsobů. Je zvláštní, že když 
se něco má stát, je to pak v konečném důsledku jednoduché. Farmář-
ský trh jsem zorganizovala téměř ze dne na den díky vstřícnému jed-
nání vedení města. A rozhodlo i to, že sama jsem trhovkyně. Za tu 
dobu, co prodávám moravská vína a mošty, mám spousty kontaktů.   

 
Kdy jste tedy měli premiéru? 
První trh byl v červnu minulého roku a od té doby jich byla další  
třicítka. Za ten půlrok jsme se potýkali s různými obtížemi, zejména 
kvůli počasí. Zažili jsme vedra, dešťové průtrže i mrazivou vichřici. 
Jsem opravdu pyšná na to, že tu vznikla krásná komunita pravidel-
ných prodejců i zákazníků. Hned jsme pochopili, že potřebujeme 
hudbu a sezení pro společná setkání s kávou.  

 
Začínáte velmi brzy ráno… 
Začínáme v 7 hodin, kdy se město zlehka probouzí a jsou slyšet jen 
kohouti. Občas se mě někdo zeptá, proč začínáme v tak časnou ho-
dinu. Že pracující nemají možnost si nakoupit. Je to ale kvůli tomu, 
aby nabízené potraviny byly co nejčerstvější. Přeci jen se na trhu  
prodává maso, zelenina a ovoce nebo pečivo. Končíme po poledni, 
protože Hrádek je malé město a návštěvnost odpoledne klesá. Náš 
trh ještě nemá tradici. Jinde trhy fungují už deset, dvacet let. Ještě to 
potrvá, než se o nás dozví všichni. 

 
Je vaše nabídka stálá nebo se mění trh od trhu? 
Samozřejmě, že jezdí pravidelní prodejci, jako řeznictví Marešovi  
z Prahy, včelař z Českého ráje, pečivo z pekárny Vaše selka z Turnova, 
pak prodejci tyrolských specialit a další. Se začínající sezónou přijedou 
trhovci se zeleninou z Polabí, měli jsme tu karikaturistu z Litoměřic, 
různé výrobce oblečení, doplňků, dřevěných hraček a nádobí do  
kuchyně a další. Řemeslné výrobky ale jen doplňují nabídku. Hlavní 
vždy zůstane kvalitní jídlo. Zavedli jsme i sdílený stůl, kde všichni mů-
žou nabídnout své přebytky, ať už ovoce, zeleninu, květiny nebo třeba 
vajíčka. Dokonce i medovník, aktuálně. 

 
Je něco, co Vás ohledně pořádání Farmářských trhů trápí? 
Ano, je. Nemáme vlastní toaletu. Ale už je to na dobré cestě. Ve spo-
lupráci s městem bychom snad mohli mít mobilní záchod. Zatím to 
řešíme tak, že jsme se dohodli v nedaleké restauraci. Není to ale spo-
lehlivé a trvalé řešení, neboť mívají často zavřeno. 

 
Kolem pořádání trhů je mnoho zařizování a práce. Jak od-
počíváte? 
Dost času mi zabere divadelní spolek Vojan. Teď hrajeme komedii ze 
současnosti s názvem Instalace. Její děj se točí kolem zdánlivé havárie 
s topením, která se udála v obrazové galerii. Ukazuje, jak lehce se dá 
s lidmi manipulovat. Vojan je moje druhá rodina, a jsem za ni ráda. 
Na prvním místě jsou samozřejmě mé tři úžasné dcery a vnouček. Ke 
hraní jsem se dostala náhodou. Tancovala jsem irské tance a kolegyně 

Ocenění starosty 
 
Aurelie Roubalová: Energie „chtěného“ první Farmářský trh urychlila.

10 rozhovor10

Vydává Město Hrádek nad Nisou



se jednou zmínila, že hledají ve spolku herečku. A protože jsem si to 
vždy chtěla zkusit, přišla jsem na zkoušku a už jsem tam přes 10 let. 
Zjistila jsem, že učení se textů je skvělé cvičení na udržení mentality 
a rozšiřuje slovní zásobu. Sepisuji také příběhy o souvislostech v na-
šich životech. Když se ohlédnete zpět, zjistíte, že nic není náhoda  
a zázraky se dějí. Vydala jsem o tom knížku s názvem Volejme do  
nebes prosím a děkuji. Jinak jezdím k vodě a na vodu od jara až do 
podzimu. To je pro mne místo na četbu, psaní, telefonování, zařizo-
vání, ale i relax a lásku k paddleboardu. 

Eva Malá 

Noční výsadek 
 

Další výsadek je tady! A po roce opět ve spolupráci s knihovnou u pří-
ležitosti tradiční Noci s Andersenem. Chceš zažít pořádnou porci dob-
rodružství? Dokážeš vystoupit ze své komfortní zóny? Nebojíš se ve-
černí procházky po Hrádku a okolí? Jsi týmový hráč? Tak se přihlas na 
noční výsadek! Po úspěšném splnění úkolů pomocí získaných indicií 
se skupinou zjistíš, kam máte dojít a kde přespíte. 

V pátek 22. března v 18:00 se sejdeme v hrádecké knihovně. Do při-
staveného auta si dáš své osobní věci na přespání, které budou dove-
zeny na místo, kde složíme hlavu. S sebou si vezmeš batoh s povinným 
vybavením, do kterého dostaneš sušenku a do ruky mapu a další in-
strukce. Cílem je během cesty projít kontrolními body, na kterých po 
splnění úkolu skupina získá indicie, které pak najednou použijete ke 
zjištění místa přespání.  

V cíli na Vás bude čekat večeře a ráno snídaně. Rodičům bude 
místo přespání prozrazeno při srazu v 18:00 hod. 

Přihlášky: Chci na přespání! 
Start: 22. března v 18:00 hod., Knihovna Hrádek nad Nisou  
Cíl: 23. března (cca 10:00 hod.) neznámo kde. 
Vedoucí: Katka Maryšková, Standa Dvořan, Víťa Štrupl 
Věk: 8–15 let 
Cena: 100 Kč 
V ceně je zahrnutá strava (pozdní večeře, snídaně), přespání, pe-

dagogické vedení, program, materiál atd. Na výsadek si vezmi s sebou 
batoh, láhev s pitím, baterku/čelovku, plně nabitý telefon, reflexní  
pásek nebo oblečení/batoh s reflexními prvky, turistické oblečení  
s ohledem na aktuální počasí. Akce se koná za každého počasí, pokud 
by bylo deštivo, sbal si náhradní oblečení. Na přespání pak spacák, 
hygienické potřeby, oblečení na spaní.              Zdroj: DDM Drak

 
Občanům, kteří v měsíci únoru roku 2024 oslavili významné  
životní jubileum, srdečně blahopřejeme. 

 
70 let   Věra Kopecká, Jaroslav Brožík, Jaroslav Hladík,  
            Josef Maděra 
80 let   Jiří Műller, Štefan Vittek 
81 let   Libuše Oberfranzová, Monika Brigantová 
82 let   Marie Seifertová, Ladislav Raibr 
83 let   Bohuslav Hofmann, Jana Zechovská 
86 let   Marie Echtnerová 
87 let   Jaroslav Polák 
89 let   Maria Vlčková 
90 let   Marta Krejbichová 
93 let   Zdeňka Měchurová 

Monika Korbelářová, matrikářka

Životní jubilea
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„Na okně seděla kočka” 
očima mladých umělců 
 
Ve čtvrtek 22. února byla v budově Městského úřadu Hrádek nad Ni-
sou zahájena výstava prací žáků 1. a 2. ročníku Základní umělecké 
školy T. G. Masaryka, oboru zaměřeného na výtvarné umění. Mladí 
umělci pod odborným vedením Mgr. Hany Prchlíkové představují svá 
díla na expozici s názvem „Na okně seděla kočka“. Práce dětí si mů-
žete na chodbě v 1. patře hrádecké radnice prohlédnout až do polo-
viny dubna. 

Foto: Jaromír Mottl



Knihovnictví prošlo za poslední roky obrovskou proměnou a nejinak 
je tomu i v Hrádku. Zatímco ještě pár let zpátky knihovny sloužily 
především jako prostor pro starší čtenáře, kteří si přišli vybrat četbu 
na doma a v jejich prostorách vládl klid a pořádek, dnes se nebojíme 
říci, že je tu po většinu času živo. Z čeho máme obrovskou radost je 
to, že počet nejen malých čtenářů rok od roku stoupá. Hlavním důvo-
dem je i zvyšující se zájem škol o různé vzdělávací besedy, kdy tímto 
způsobem měsíčně navštíví knihovnu i přes 200 dětí se svými učiteli. 
V loňském roce pak bylo v knihovně registrováno o téměř 25 % dětí 
více než v roce předchozím.  

K tomu se snažíme do našich prostor nalákat i různé další osob-
nosti, a tak ani dospělí návštěvníci nepřijdou zkrátka. V roce 2023  
proběhlo v knihovně 16 kulturních a volnočasových akcí a k tomu  
40 vzdělávacích, kterých se celkově zúčastnilo 1 234 lidí. Mimo tyto 
akce k nám v běžném provozu zavítalo například o 400 návštěvníků 
více, zájem o půjčování periodik vzrostl o 11 %. Celkem 100% nárůst 
zájmu oproti předchozímu roku zaznamenaly online výpůjčky elekt-
ronických knih a v neposlední řadě bychom rádi ještě zmínili, že velké 
oblibě se začíná těšit i půjčování stolních her. Těch se v loňském roce 
půjčilo domů čtenářům už 51. Myslím, že naše knihovna se má opravdu 
čím pochlubit a my máme z takto pozitivní statistiky velikou radost.   

V tuto chvíli přichází březen, který je už tradičním měsícem čte-
nářů. Nejinak je tomu i letos a naše knihovna přichystala hned několik 

akcí, na které bychom vás rádi pozvali. Především pro dětské čtenáře 
proběhla začátkem března beseda a workshop s paní spisovatelkou 
Klárou Smolíkovou. Autorka mnoha krásných knih představila program 
na téma své komiksové knihy Morčata v akci. Pro všechny nadšence 
do cestování bude o svých zážitcích z cesty severním Vietna mem na 
skútrech vyprávět Dáša Hrehová, a to už ve čtvrtek 21. března. Kdo 
tuto ztřeštěnou holku zná anebo se rád nechává v myšlenkách unášet 
do dalekých krajů, bude určitě vítán a přijde si na své.  

V letošním roce jsme už podruhé spojili síly s DDM Drak a společně 
připravili Noc s Andersenem, opět netradičně. S přihlášenými účast-
níky se sice 22. března sejdeme v knihovně, ale jak se bude příběh ve-
čera a následné noci odvíjet dál, je zatím velkým tajemstvím. Že jde 
o oblíbenou akci, svědčí i fakt, že maximální kapacita účastníků se na-
plnila během pouhého dne od spuštění přihlášek. 

A jako třešničku na dortu jsme si pro své čtenáře připravili ještě 
jedno překvapení. V průběhu celého měsíce budeme do regálů  
s knížkami, které se běžně půjčují, vkládat ještě knižní dárečky. Těmi 
budou dárkově zabalené knížky, a kdo takový dárek najde, může si 
ho odnést domů a knížku si ponechat. Nápovědou, co se skrývá uvnitř 
balíčku, bude jen kratičký vzkaz, ze kterého se případný nálezce  
dozví žánr knihy nebo, v případně dětských knížek, doporučený věk 
čtenářů. 

Kateřina Maryšková

Za podpory města Hrádek nad Nisou se v sobotu 20. ledna, pod zá-
štitou Cvičení Lída a DDM Drak, konal v hrádecké sokolovně nultý 
ročník zábavných her Mámo, táto, pojď si se mnou hrát. Zúčastnilo 
se 25 dětí od 2 do 5 let s rodiči. 

 
Všichni se zapojili do překážkové dráhy koníků, raků, nošení na zádech 
a jízd na žíněnkách. Cvičení bylo zábavné pro všechny. Rodiče se do-
konce snažili více než děti. Odměnou pro malé závodníky byl volný 
výběr plyšových hraček, keramická medaile a sladkosti. V odpoledních 
hodinách soutěžilo Duo žactvo ve věku od 6 do16 let. Děti přijely  
z Doks, Zákup, libereckých Rochlic a Loko 1.  

 
Soutěžní klání dvojic mělo tyto disciplíny:  
— trakař, 
— kočička s držením míče čelem,  
— rak (dvojice je svázaná za vnitřní kotník i u překážkové dráhy),  
— švihadlo (skoky vedle sebe, každý drží jeden konec švihadla),  
— síťka s míčkem (závodníci stojí proti sobě a přehazují míček),  
— trampolína (každý jednotlivě proskakuje obruč),  
— žížala (podvlékání pod nohama),  
— obruč (předávání hlavou bokem k sobě) 

— otočka s dřevěnými tyčemi (hráči stojí proti sobě, provlékají nohy  
a tělo).  
 

Celkem závodilo 76 dětí, 29 z nich bylo z Hrádku nad Nisou. Doma 
zůstalo 10 medailí: 
Mladší žáci I. (nar. 2017–2018):  
1. místo – Andrea Hladká + Amálie Sedlmajerová, Johanka Petrůjová + 
Ondra Kolman. 
Mladší žákyně II. (nar. 2015–2016):  
1. místo – Kája Zůčková + Barča Hochmanová 
Starší žactvo III. (nar. 2013–2014):  
1. místo – Viktor Pavlík + Matyáš Hájek, 3. místo – Tomáš Vrchovský + 
Barča Horáková, Emílie Strnadová + Sofie Hornová. 
Starší žáci V. (nar. 2009–2010):  
2. místo – Marek Vávro + Tonda Feix, 3. místo – Zdeněk Prokopec +  
Tadeáš Krištof. 
Dorostenky:  
1. místo – Kája Paseková + Natka Hrašnová. 

Na prvních třech místech dostal každý diplom, sladkosti, balony, 
batůžky, letadla a jiné. Děkujeme všem cvičitelům a příznivcům Cvi-
čení Lída, za rok se na vás budeme všichni těšit.    Lída Robová
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Děti a mládež v Hrádku nad Nisou se 19. a 20. dubna můžou těšit 
na dva dny plné zábavy, kultury i vzdělávacích workshopů. Brána 
Trojzemí pořádá svůj první festival pro teenagery s názvem con-
nect it! Vyzkouší si slam poetry, dozví se více o umělé inteligenci, 
zažijí fashion show, koncert, promítání filmu nebo například Dance 
Battle. Festival vymyslel a zorganizoval tým Brány Trojzemí v čele 
s její ředitelkou Věrou Baumgartnerovou. 

 
Festival pro mladé tu organizujete úplně poprvé. Co Vás  
k tomu vedlo? 
Hlavně to, že akce podobného typu tady chybí. Mladí se v podstatě 
nemají kde scházet a účastnit se programů na témata, která jsou 
v dnešní době takzvaně „IN“. Námi naplánované aktivity jsou různo-
rodé a věříme, že si každý najde to své. Rádi bychom, aby návštěvníci 
nebyli pasivními konzumenty, ale aktivně se zapojili a program, který 
jsme pro ně připravili, pomáhali vytvářet. Odtud také název connect 
it! – propoj to. Počítáme, že festival zaujme děti od 12–13 let.  

 
Slam poetry, AI nebo influencer nejsou pro mladé cizí slova. 
To je jen krátký výčet toho, s čím se na festivalu návštěvníci 
setkají.  
My se snažíme co nejvíce se přiblížit zájmům mladých lidí. Takže jsme 
program pečlivě sestavovali tak, aby je to bavilo. Pořádáme work -
shopy na různá témata. Například o umělé inteligenci, která se dere 
čím dál více do našich životů. Dozví se, že určitě má budoucnost, ale 
také své limity. Během workshopu s názvem Focus se zájemci naučí 
práci s kamerou. Světem fotografie a videí je provede známý kamera-
man Tomáš Drdácký, který spolupracoval na vzniku řady českých i za-
hraničních filmů a seriálů. Namátkou se podílel na natočení seriálu 
Kriminálka Anděl nebo filmů Láska In Memoriam a Andílci za školou. 
V další dílně Petra Srny, zakladatele a majitele firmy WOO, se děti do-
zví vše o influencer marketingu. Jak funguje nebo jaké cesty vedou 
k tomu stát se slavným influencerem. Konat se budou v Domě kultury 
Beseda a v kině. Zúčastnit se ale můžou i speciálních workshopů, které 
jsou pro omezený počet zájemců. Na ty je nutné se přihlásit do pátku 
29. března. 

 
A jakými tématy se budou zabývat? 
První workshop se bude zabývat uměním improvizace. Láďa Karda 
se bude teenagerům plně věnovat tři hodiny. Improdílna proběhne 
během sobotního programu v tělocvičně ZŠ Lidická. Jedná se o pla-
cenou dílnu, která bude stát 390 Kč. A jak vytvořit hiphopový beat  
v kině zájemce naučí songwriter, producent a kytarista Kuba Lenz. 
Tato dílna, která potrvá hodinu a půl bude stát 290 Kč. 
 
A co zajímavého byste ještě vypíchla? 
Určitě bych zmínila slam poetry. Dala by se popsat jako žánr autorské 
poezie, při kterém básníci předvádějí mluvenou poezii před publikem. 
Publikum vybere nejlepšího básníka, jehož přednes se pak prolne 
s rytmem bubnů Unique Rhythm. Nehrají pouze na klasické  
bubny, ale na vše, co zní, například na popelnici. Ve výstavní síni 
Brány Trojzemí svá výtvarná díla představí mladé hrádecké výtvar -
nice. Na jejich kresby a malby bude možné se zajít podívat až do  
28. června. A pak nemůžu zapomenout například na Dance show, 
kde se mimo jiné proti sobě postaví tanečníci v takzvaném Dance 
Battle, módní přehlídku, promítání celovečerního filmu scénáristy  
a režiséra Adama Sedláka s názvem Banger nebo na sobotní After 
party s DJ. 

Festival je dvoudenní. Kdy tedy začne a jak vše bude pro-
bíhat? 
Dům kultury Beseda se otevře v pátek 19. dubna ve 13 hodin. A pro-
gram tam a v kině bude pokračovat zhruba do 22 hodin. No a druhý 
den opět začínáme ve 13 hodin a předpokládáme, že skončíme někdy 
k půlnoci. Beseda zůstane po celou dobu otevřená s tím, že i mezi 
jednotlivými programy budou návštěvníci moci zůstat a bavit se. Po 
celou dobu bude otevřený bar, chill-out zóna, kde vytvoříme prostor 
pro další aktivity, jako například deskové hry, fotokoutek, velkou tabuli 
na vzkazy a podobně. Bude tam také DJ, který se postará o zábavu 
ve chvíli, kdy se třeba na podiu bude chystat další program.  
      Jen chci ještě upozornit, že veškeré akce budou provázet bezpeč-
nostní opatření. Do prostoru, kde se děti budou pohybovat, se nedo-
stane nikdo nepovolaný a na akci se nebudou prodávat alkoholické 
nápoje. Pokud někdo bude mít zájem pouze o jednodenní návštěvu, 
za vstupenku zaplatí 250 Kč. Na oba dny pak 390 Kč. Vstupenka platí 
na všechny aktivity, vyjma placených workshopů. Podrobnější infor-
mace k programu jsou na webových stránkách Brány Trojzemí. Letos 
si pořádání „fesťáčku“ vyzkoušíme. A pokud bude o něj zájem, rádi 
jej zopakujeme i napřesrok. 

Eva Malá

Sportimáček nás baví 
 

Už třetím rokem naše mateřská škola spolupracuje se Sportimáč -
kem, z. s., což je sdružení věnující se převážně práci s předškolními 
dětmi se zaměřením na rozvoj pohybové gramotnosti. Projekt Sporti-
máček nejen, že do naší školky přinesl nové gymnastické cvičební 
prvky v podobě gymnastické sestavy, ale zároveň část pedagogického 
sboru byla proškolena v oblasti již zmíněné pohybové gramotnosti  
u dětí předškolního věku. 

Cílem je ukázat dětem bezpečným a motivujícím způsobem, že po-
hyb je zábava a přináší řadu pozitiv, které mají výrazný vliv na budoucí 
kvalitu života a zdraví. Díky programu, do kterého jsme se zapojili  
a těmto pomůckám, jsme schopni lépe rozvíjet motoriku a celkovou 
pohybovou gramotnost dětí.  

Cvičební prvky jsou mezi dětmi velice oblíbené a využíváme je 
každý týden. Vzhledem k variabilitě a stabilitě prvků dokážeme různě 
kombinovat překážky a děti mají stále nové varianty dráhy. Jsme rádi, 
že jsme součástí Sportimáčka a můžeme tak společně děti podporovat 
a motivovat ke sportu.   

Nikol Volková, 
učitelka MŠ Loučná

Pro mladé se připravuje dvoudenní festival 
plný workshopů, divadla a hudby
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Masopust ve Václavicích
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